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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 19. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 5. júna 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 15 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná. Z rokovania bol ospravedlnený p. Andrejčák, starosta MČ Dargovských 

hrdinov. 

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce 

návrhy do programu rokovania. Žiadne neodzneli, preto dal hlasovať o upravenom 

programe rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: JUDr. Jaroslav Hlinka a p. František Krištof 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 29.05.2017 zaradené  

na zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal vedenie mesta, a to primátora mesta Richarda Rašiho, 

námestníčku primátora Renátu Lenártovú, námestníka primátora Martina Petruška 

a riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra.  

 Dodal, že starostom bola elektronickou formou okrem pozvánky zaslaná aj linka 

s odkazom na jednotlivé body. Požiadal p. primátora o úvodné slovo. 

 

p. Raši, primátor mesta: Predpokladá, že na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva 

(MZ) prebehne veľká rozprava najmä pri bode týkajúci sa predaja 29 % akcií mesta 

v spol. Kosit. Dnes pri prerokovávaní tohto bodu, budú na RS prítomní aj zástupcovia 

spol. Kosit, s ktorými by si starostovia mali prejsť všetky okolnosti. Uviedol, že 

pôvodná zmluva mesta so spol. Kosit je urobená tak, že v prípade, ak by sa majoritný 

akcionár rozhodol, vie cenu za komunálny odpad dvihnúť napr. pri zvýšení ekonomicky 

oprávnených nákladov. Odkedy je primátorom mesta, sa cena za komunálny odpad 

dvihla naposledy v roku 2010. Od tohto roku je cena fixovaná aj napriek tomu, že všetci 

vedia, ako sa dvíhala v národnom hospodárstve a tiež minimálna mzda. Mesto rokovalo 
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s majoritným akcionárom spol. Kosit s p. Šoltýsom, ktorý zastupuje WOOD a na 

základe toho mesto vydalo minulý týždeň tlačovú správu, v ktorej sa hovorí, že mesto sa 

dohodlo, že pokiaľ dôjde k predaju akcií, tak cena za likvidáciu komunálneho odpadu 

pre občanov zostane zachovaná do konca platnosti zmluvy, ktorá je do roku 2021. 

V prípade neschválenia predaja akcií mesta na zasadnutí MZ jedine čo reálne hrozí je, 

že miesto 4,6 mil. eur, ktoré mesto z predaja vie do rozpočtu získať, bude musieť  

sa spolupodieľať na investovaní do obnovy technickej infraštruktúry spol. Kosit. Dodal, 

že zástupcov spol. Kosit osobne požiadal, aby na zavádzajúce informácie, ktoré 

v médiách zaznievajú, boli starostovia informovaní, aká je reálne skutočnosť. 

 V prípade, že sa predaj akcií mesta v spol. Kosit schváli, tak časť finančných 

prostriedkov, získaných zo spomínaného predaja, sa rozdelí aj na mestské časti. Pri 

predbežných kalkuláciách sa plánovaná suma, ktorá by sa mestských častiam mala 

prideliť, prerozdelí v dvoch častiach. Prvá časť finančných prostriedkov pre MČ pôjde 

ešte v tomto roku a druhá v budúcom roku. Sú na to dva dôvody. Jedným sú komunálne 

voľby v roku 2018, kedy aj starostovia budú chcieť svoje mestské časti meniť – 

investovať. Druhým dôvodom je, že rozpočtové opatrenie, ktoré by bolo predložené na 

septembrovom zastupiteľstve, má svoje limity, lebo jeden milión eur by vedeli rozdeliť 

s tým, že sa dofinancujú sociálne služby v mestských častiach, ktorým sa náklady 

zdvihli kvôli zvyšovaniu mzdových nárokov. To sú financie vo výške približne 60 tis. 

eur a sú pre tie mestské časti, ktoré majú túto kompetenciu. Pre investovanie za 

zveľadenie mestských častí, ktoré by mali starostovia v tomto roku stihnúť aj minúť, je 

zatiaľ orientačný plán vyčleniť zhruba po 50 tis. eur pre veľkú MČ a 20 tis. eur pre malú 

MČ. To sú financie pre tento rok. Budúci rok bude vecou návrhu rozpočtu s tým, že je 

potrebné zvážiť ešte infraštruktúru celomestského významu v rámci športu a tiež 

likvidácia siníc v MČ Nad jazerom. Bude to na zvážení, akou mierou budú podporené. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: Ku bodu, týkajúceho sa predaja akcií uviedol, že 

podľa jeho názoru, obec by podnikať nemala a preto na rokovaní MZ materiál podporí  

a zahlasuje „ZA“. S tým problém nemá, ale problém má s iným, o čom už hovoril aj 

riaditeľovi MMK, že mesto by malo do konca platnosti zmluvy s Kositom vypracovať 

jednoznačný plán, ako pritiahnuť do mesta konkurenciu v odpadovom hospodárstve. To 

znamená, že napr. niektorá z mestských častí bude tak dobrá, lebo bude separovať toľko 

odpadu, že jej vznikne minimálne množstvo komunálneho odpadu (KO), tzn. prepravná 

váha KO, ktorú iný prepravca odvezie a spracuje a je to jedno, či to spáli u spol. Kosit 

alebo odvezie na skládku, ale ide o to, že tu bude súťaž viacerých podnikateľských 

subjektov v tomto segmente. Ak by sa to podarilo do roku 2021, do konca platnosti 

zmluvy, bolo by to významné. 

 Vyjadril sa ku konkrétnym bodom z mestskej rady, a to k číslu 33 Odplatný prevod 

dopravných stavieb – komunikácia, chodníky a verejné osvetlenie od spoločnosti 

TITUS – KLIMKOVIČOVÁ II. ETAPA, s.r.o. do vlastníctva mesta Košice a k bodu  

č. 40 Prevod pozemkov v k. ú. Grunt na TITUS – KLIMKOVIČOVÁ II. ETAPA, s.r.o. 

Ide o firmu, ktorá postavila byty a parkovacie miesta pri bytoch. Povinnosťou 

a zodpovednosťou MČ je starať sa o miestne komunikácie. Mestská časť KVP zaslala 

mestu negatívne vyjadrenie z dôvodu, aby o komunikácie sa starala jedna MČ, pretože 

územie, o ktorom hovorí sa nachádza na území dvoch mestských častí – Myslava 

a KVP. Suma ročných nákladov na údržbu komunikácií a chodníkov je vyčíslená na 

2.600 eur. O tieto finančné prostriedky sa MČ náklady zvýšia. Preto nepovažuje takýto 

postup, ako je v bode č. 33 uvedený, za správny a pre je MČ nevýhodný. V bode č. 40 
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sa koná predaj pozemkov pod parkovacími miesta. Uviedol, že ešte v roku 2010 alebo 

2011 MČ KVP doporučovala schváliť zámer výstavby bytov iba vtedy, ak sa investor 

zaviaže na vybudovaní náhradných parkovacích miest, ktoré svojou výstavbou zaberie. 

Dodal, že výstavbou prípojky došlo k zabratiu 12-tich parkovacích miest MČ. Časť 

parkovacích miest pri nových bytoch, vybudovali aj na pozemkoch, ktoré patria mestu. 

A firma od mesta chce, aby zopár metrov štvorcových predalo, pretože chcú s nimi 

prirodzene narábať. Čiže, mesto predloženým materiálom chce firme dať tie miesta, 

ktoré by sa dali nejakou (eventuálnou) podmienkou zviazať za nejaké peniaze. Preto ho 

zaujíma, či by vedeli nájsť iný model, hlavne pre tie mestské časti, kde zodpovednosť za 

starostlivosť a údržbu miestnych komunikácií prechádza na ich zodpovednosť, ako tento 

súčasný model. Druhá otázka, ktorá v súvislosti s bodom č. 40 ho zaujíma je, ako mesto 

bude  do budúcna postupovať v prípade, že súkromný investor pri svojej činnosti 

parkovacie miesta zaberie a žiadne parkovacie miesta MČ nenechá? 

 

p. Raši, primátor mesta: Odpovedal na dotazy p. starostu týkajúce sa spol. Kosit. Uviedol, že 

mesto tak, či tak bude hľadať možnosti, kto by mohol odpad likvidovať v budúcnosti, 

pretože rok 2021 príde pomerne rýchlo. A súťaž, ktorá sa pripraví, bude o ňu veľmi 

veľký záujem a budú sa o mesto Košice zaujímať veľký hráči v odpadovom 

hospodárstve. Na druhej strane, pri vývine smerníc z EÚ určite zachytili, že mestá budú 

mať povinnosť likvidovať odpad v spaľovniach a likvidácia odpadu na skládkach bude 

extra spoplatňovaná pokutami. Hovorí to preto, že vytvorenie konkurencie, ktorá by 

bola schopná cenovej konkurencie firme, ktorá odpad likviduje teraz, znamená 

vytvorenie inej – ďalšej spaľovne, pretože ak konkurencia bude odpad nakupovať 

a bude ho musieť spaľovať jednej z dvoch súčasných spaľovní v SR, t.j. v Bratislave 

alebo v Košiciach, tak pri spaľovaní odpadu napr. v Bratislave, cena dopravy sa tak 

navýši v cene odpadu, že bude absolútne konkurencie neschopná a ak to bude 

v Košiciach, tak predpokladá, že firma Kosit dá také ceny, aby ona vedela ponúknuť 

ceny do súťaže nižšie.  

 Na druhý dotaz p. starostu Halenára, týkajúceho sa súčasného systému pri odplatných 

prevodoch dokončených stavieb od súkromných investorov uviedol, že je to špecifický 

problém MČ Sídl. KVP a malých mestských častí. Keďže to nie je nové, robí 

a praktizuje sa to už dlhšie, hlavne vo veľkých mestských častiach, v ktorých sa 

udržiavanie a čistota komunikácií realizuje - vykonáva mesto prostredníctvom 

organizácií. Chápe názor p. starostu z KVP na daný postup – systém, ale na druhej 

strane, ak mesto od investorov zrealizované stavby (chodníky, verejné osvetlenia) 

neprevezme, zostáva to na starosti stavebníka. Nemusí spomínať, čo sa deje potom, ak 

sa zmenia vlastníci a pri zániku firmy v iných častiach mesta Košíc. Možnosti sú dve. 

Ak to MZ schváli, uvedené stavby preberá na zodpovednosť mesto, v tomto 

konkrétnom prípade mestská časť KVP aj so zvýšením nákladov. Je tu ale predpoklad, 

že čiastočné náklady sú kompenzované aj novými trvalými pobytmi občanov, ktorí sa 

do nových bytových domoch sťahujú, čiže počet obyvateľov MČ sa úmerne zvýši. Na 

druhej strane ak to poslanci neschvália, nič sa nestane, ale pokiaľ firma TITUS sa zmení 

z s.r.o. na akciovú spoločnosť, údržba a čistota komunikácií zostane na niekom inom 

a znovu to bude buď mestská časť alebo tí obyvatelia. Inak to nebude.  

 Požiadal riaditeľa magistrátu, aby starostovi odpovedal na dotaz súvisiaci s bodom č. 40 

Prevod pozemkov v k. ú. Grunt na TITUS – KLIMKOVIČOVÁ II. ETAPA, s.r.o. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: V tomto bode ide len o to, že každá stavba má svoje záležitosti – 

zameranie, potom realizáciu a po realizácii sa vykonáva ešte raz geodetické zameranie, 

pri ktorom sa zistili, že drobnou metrážou sa vošlo do pozemkov mesta. Bavia sa už 
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o hotových parkoviskách v rámci danej lokality a blokov a ide len o dovysporiadanie 

časti pozemkov, kde časť parkoviska je na súkromnom a časť na mestskom pozemku. 

Nebol to úmysel, ale stav vznikol pri realizácii projektu. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Súhlasí s názorom p. Halenára, že mesto podnikať 

môže, ale nie je to šťastné riešenie, či v prípade Kositu alebo DPMK, keď samozrejme 

za účelom podnikania má spoločnosť dosahovať zisk a na druhej strane má primátor 

a poslanci MZ zabezpečiť čo najnižší poplatok za likvidáciu odpadu a čo najnižšiu 

sumu za lístok v MHD. Preto obec by nemala a nevie podnikať. 

 Ku komunikáciám, ku ktorým je debata, v jeho MČ je taký prípad a odporúča starostovi 

a zároveň poslancovi MZ p. Halenárovi, aby hlasoval „ZA“, teda za prevzatie 

komunikácií do správy, lebo ako už bolo spomínané, so spoločnosťou, ktorá ich 

vybudovala sa môže hocičo stať, pôjde do likvidácie – konkurzu a obyvatelia sa budú 

starať o letnú a zimnú údržbu. V Krásnej sa stalo to, že podľa územného plánu zóny 

chcel zokruhovať lokalitu, uľahčiť do lokality vstup IBV Záhumnie a vzhľadom k tomu, 

že developer staval na svojich pozemkoch, ktoré vykúpil, nechce odovzdať do 

vlastníctva, do správy MČ. Nevie ho prinútiť, nebolo to ošetrené tak, ako pri lokalite 

Záhumnie, v zmluve s mestom, v ktorej sa hovorí, že investor je povinný odovzdať po 

ukončení kolaudácie komunikácie mestu. V spomínanom prípade to tak nebolo. Podľa 

jeho názoru na čo si treba dať pozor a po skúsenostiach v iných lokalitách mesta je, aby 

mestská časť, resp. budúci správca komunikácií bol prítomný na všetkých kontrolných 

dňoch, resp. aby mal záruky na to, aby dielo bolo urobené na 100 percent, aby tam bola 

dostatočná záručná doba, aby nemusel po roku od prevzatia riešiť nákladnými opravami 

správu a údržbu komunikácií.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či majú ďalšie otázky na vedenie mesta. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: Reagoval na pána riaditeľa magistrátu ku 

vyjadreniu sa k parkovacím miestam. Nepotrebuje opakovať to, čo je v dôvodovej 

správe napísané. Potrebuje, aby mesto začalo konečne konať aj v súvislosti 

s rozhodnutiami útvaru hlavného architekta, aj v súvislosti s rozhodnutiami ako je 

predaj spomínaných pozemkov, pretože investor zobral MČ vytvorením cestnej 

prípojky 12 parkovacích miest a nedal ani jedno jediné. A ešte mesto ukazuje láskavú 

tvár, že mu predáva pozemky nad tým problémom, ktorý investor počas stavby vytvoril. 

A túto otázku potreboval zodpovedať. Dodal, že bola tam aj písomne uznesením 

mestského zastupiteľstva daná podmienka v roku 2011, kde investor bol zaviazaný, aby 

zabezpečil náhradné parkovanie. Stavebný úrad toto nezobral do úvahy. Investorom 

vybudované nové parkovacie miesta pri nových bytových domoch nie sú verejne 

prístupné. (pozn. diskusia mimo záznam) 

 Cesta, z ktorej je vybudovaná prípojka, tak tá prípojka bola tak urobená, na tej ceste, 

kde sa parkovalo, priečne zmizlo 12 parkovacích miest. V roku 2011 bola požiadavka 

zastupiteľstva a mestskej časti, aby bol kompenzovaný záber parkovacích miest. Záber 

v žiadnom rozhodnutí kompenzovaný nebol.  

 

p. Raši, primátor mesta: Obrátil sa na riaditeľa MMK, aby zistil, kedy bola podmienka 12 

parkovacích miest, ktoré sú zabraté odbočovacím pruhom, aby ostali verejnými, aby to 

investor urobil tak, že 12 parkovacích miest musí ostať verejnými. Ak vznikol problém, 

a keď je to naozaj tak, ako p. starosta hovorí, vyzvú investora, aby 12 parkovacích miest 

vybudoval alebo verejne sprístupnil. A ak to tak nie je, tak je to v poriadku. Dodal, že je 

predsa logické, že ak sa akákoľvek investícia realizuje na sídlisku a robia sa prístupové 
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cesty, tak sa časť parkovacích miest musí zabrať, pretože v konečnom dôsledku sú radi, 

že mesto Košice sa na počet obyvateľov nezmenšuje.   

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa p. primátorovi a p. námestníčke za účasť na rokovaní 

RS. Na rokovaní boli naďalej prítomní námestník primátora a riaditeľ MMK.  

 Ukončil rozpravu a uviedol, že uznesenie k bodu príjmu po prerokovaní bodu č. 2 

- - - 

  

Bod č. 2 

Informatívna správa o pilotnom projekte budovania uzamykateľných a podzemných 

kontajnerovísk v spolupráci so spoločnosťou KOSIT a.s. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zo zákona musí mesto pripraviť v roku 2021 súťaž, lebo inou 

formou nevie mesto odpad zneškodňovať.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Reálne sú dve možnosti, a to buď predĺženie kontraktu alebo súťaž 

na nový kontrakt. Predĺženie kontraku v tejto chvíli právne vyzerá kostrbato a pokiaľ 

bude absolútne čistým riešením nová súťaž, tak tá bude. V jednom a aj v druhom 

prípade je všetko na rozhodnutí mestského zastupiteľstva. Vyzerá to zatiaľ na novú 

súťaž. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní zástupcov spoločnosti Kosit, a to generálneho 

riaditeľa p. Christenka a obchodného riaditeľa p. Slafkovského. 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Radi by na tomto fóre prezentovali informáciu 

o tom, čo sa snažia komunikovať v rámci mesta, ale aj v rámci širokej verejnosti 

v súvislosti s alternatívami ku kontajnerovým stanovištiam od začiatku tohto roka. 

Predpokladá, že zachytili informáciu o petícii za pilotný projekt polopodzemných alebo 

podzemných kontajnerov. Uviedol, že k tejto alternatíve polopodzemného riešenia 

pripravila spol. Kosit svoju alternatívu. Súčasný stav je taký, že prvé dva pilotné 

projekty by mali byť zrealizované v priebehu tohto roka a budú financované spol. Kosit. 

Prvé nadzemné uzamykateľné stanovište s Kosit dizajnom sa rozhodli, že bude 

umiestnené v MČ Juh. V súčasnosti sú už vysporiadané pozemky a na otvorenie, ktoré 

bude 12.6. budú pozývať média. Spomínané stanovište bude vybavené 6-timi 

tisícstolitrovými kontajnermi v Parku Jána Psotku. 

 Súčasne pripravujú pilotný projekt prvého podzemného kontajnerového stanovišťa, 

ktoré bude zrealizované v rámci MČ Juh. Na výber sú tri alternatívy pozemkov 

a momentálne riešia na nich špecifikáciu inžinierskych sietí, aby bolo vybrané to, kde 

nedôjde ku konfliktu s existujúcimi sieťami. Potom, ako prejdú schvaľovacie procesy, 

že v rámci budovania podzemného stanovišťa je potrebné stavebné povolenie, mali by 

pristúpiť k realizácii. Výber dodávateľa už pre tento pilotný projekt majú za sebou. 

Otvorenie očakávajú na prelome 3. až 4. kvartálu roku 2017.  

 Budú veľmi zvedaví, ako bude verejnosť posudzovať tieto pilotné projekty, radi sa 

podelia o skúsenosti, ktoré sa k nim od verejnosti dostanú ohľadom toho, kde vidia 

výhody a nevýhody, aké sú ich želania, odporúčania do budúcnosti. Súčasne s tým, že 

mesto Košice petíciu akceptovalo, malo by sa v priebehu tohto roka začať s prípravou 

ďalších podzemných, resp. polopodzemných kontajnerových stanovíšť vo veľkých 

častiach v rámci mesta a preto by radi oslovili predsedu Rady starostov, aby im bola 

daná spätná väzba, či s takou aktivitou, financovanou zo strany mesta Košice majú 
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v priebehu tohto roku rátať a kde by boli tie optimálne lokality, kam by sa spomínané 

stanovištia mali spoločne umiestniť. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Je samozrejme veľmi rád, že spomínané prvé dva 

pilotné projekty budú realizované v jeho MČ a tiež je rád, že sa v našom meste začínajú 

realizovať aj iné, modernejšie a ekologickejšie formy zberu odpadu. Každá novinka 

popri svojich pozitívach môže mať aj problémovejšie stránky, pretože ľudia sú zvyknutí 

na istý režim – systém vysypávania komunálneho domového odpadu. Pri pilotnom 

projekte to bude čiastočne ináč a bude potrebné dodržiavať s tým spojené aj isté 

pravidlá, na ktoré si budú musieť zvyknúť. Sám je zvedavý, ako to bude prebiehať. 

Osobne sa bol v meste Moldava nad Bodvou pozrieť na pilotný projekt podzemného 

kontajnerového stanovišťa, ktorý spustili na jeseň minulého roku na sídlisku. Dúfa, že 

spomínané kontajneroviská bude možné v Košiciach realizovať na viacerých miestach.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: Uviedol, že je to pre neho dosť prekvapujúca 

správa od p. generálneho riaditeľa, lebo po minuloročnej prezentácii spol. Kosit, kde 

Rada starostov prišla s návrhom, aby Kosit začal premýšľať o polozapustených 

stanovíšť - kontajnerov na komunálny a aj na separovaný odpad, tak pri vtedajšej 

prezentácii sa dozvedeli, že to predstavuje finančne náročnú realizáciu a odišlo to do 

stratena. V súčasnosti, po podaní petície občanmi, v priebehu niekoľkých mesiacov 

dochádza k realizácii tejto myšlienky. Skonštatoval, že je škoda tohto roku. Okrem toho 

spomenul problém týkajúci sa nielen estetickosti a zdravotného hľadiska, ktorý súvisí aj 

zo zvyšovaním počtu potkanov v meste, ale hlavne mu ide o čistotu. Problém súčasného 

riešenia Kositu je úzko zviazaný so zvyšujúcou sa nečistotou v našom meste. Občania 

sa nevedia naučiť, že do kontajnera nepatria ešte užitočné a použiteľné veci, ktoré sú 

následne z kontajnerov spoluobčanmi vyberané, ale nečistota súvisí aj s technickým 

riešením tisícstolitrových nádob. Tie majú nevyhovujúco riešený otvárací systém – 

vrchnák, ktorý v prípade odsunutia úplne dozadu, nevráti sa naspäť a vyžaduje si značne 

vysokého človeka a dobrú vôľu, aby mohol byť vrchnák dotiahnutý späť. A spomínané 

polozapustené kontajnery by toto čiastočne vyriešili, lebo na KVP majú 118 

kontajnerových stanovíšť, ktoré predstavujú zdroje nečistoty, s ktorými denno-denne 

boria. Preto ak spol. Kosit chce v roku 2021 byť v súťaži úspešná, hlavnou vecou je, 

aby vedeli navrhnúť efektívne a rýchle riešenie stávajúceho problému.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Uviedol, že už zhruba pred rokom vznikla prvotná 

myšlienka a vedenie mesta začalo so spol. Kosit rokovať, aby sa riešili veci týkajúce sa 

likvidácie odpadu a kontajnerovísk ako takých, aby sa to zmenilo. Prvými 

„lastovičkami“ sú uzamykateľné kontajneroviská, kde sa v jednotlivých MČ využili 

prostriedky z envirofondov. Hlavne sa to zmenilo v MČ Západ, ktorá svojou aktivitou 

už zrealizovala cca 20 uzamykateľných kontajerovísk. Na základe celej spolupráce 

projektu vznikla ešte pred samotnou petíciou, ktorá bola predložená, vznikla iniciatíva 

spol. Kosit, ktorú odprezentovala, kde prišli so svojim návrhom riešenia, ktorý nebol 

úplne v podobe polopozdemných a podzemných kontajnerovísk, ale boli to nové 

estetické, kvalitatívne iné riešenie uzamykateľných kontajnerovísk. V tom čase už ale 

začala veľmi rezonovať v našom meste, ale aj inde, práve otázka polopodzemných 

a podzemných kontajnerovísk, kde mesto v rámci tlačovej konferencie sa vyjadrilo, že 

nie je proti tomu riešeniu, ale je potrebné veľmi striktne a špecificky komunikovať 

s príslušnými mestskými časťami, pretože je to síce výhodná záležitosť, ale zároveň je 
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limitovaná aj tým, kde sa spomínané kontajneroviská budú nachádzať, aké budú 

dostupové vzdialenosti, aké sú možnosti financovania aj z EÚ fondov, atď. V súčasnosti 

je proces naštartovaný a verí, že pilotné projekty k podzemným kontajneroviskám 

nebudú posledné, lebo mesto v tejto oblasti nie je nečinné. Potvrdil skutočnosť, že 

petícia bola až následne potom, čo už vedenie mesta so spol. Kosit nájdené riešenie. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Ako hrdý Košičan, ktorý sa tu narodil a žil na Moyzesovej ulici, na 

Terase, Furči, Ťahanovciach a v súčasnosti v Starom Meste, si trúfa hodnotiť mesto za 

60 rokov, že taký rozvoj, ako malo mesto Košice nemal nikto a hlavne v poslednom 

období. Hlavná ulica, ktorá za realizovala za éry p. Schustera mesto spláca doteraz, p. 

Trebuľa riešil reštrukturalizáciu, kross default mesta, p. Knapík sa zabudol, že v roku 

2008 začala kríza, nechal prázdne mestské pokladne a úverovú zaťaženosť, atď. 

Uviedol, že momentálne sa mesto rozvíja perfektne a áno, je potrebné ho aj rozkopať na 

to, aby boli všetky veci v poriadku. O tom, že je to tak, svedčia hostia – ľudia, ktorí do 

mesta prichádzajú, či už z Čiech alebo zo zahraničia, tak v tichu závidia Košiciam, ktoré 

má svoju atmosféru, rušný život. Nie je možné riešiť všetko naraz, snažia sa riešiť to, čo 

sa dá v zmysle finančných možnosti, ale vždy sa postupne Košice hýbu dopredu. 

Prostriedkami investovanými do dopravy dochádza k odstráneniu historicky 20 – 30 

ročnej zadĺženosti v dopravných prostriedkoch, koľajach, ďalej v školách. Aké finančné 

prostriedky mesto do základných, materských a školských jedálni investuje, to nikto 

nevidí. Nie je to na chválu, ale musí skonštatovať bez toho, či je, alebo nie, členom 

vedenia mesta, dáva klobúk dole pred pánom primátorom, ktorý za 7 rokov dotiahoľ 

toľko zdrojov, ako nikdy nikto. 

 Ku Kositu uviedol, že ich prezentácia v minulom roku bola o tom, či ísť do 

polozapustených alebo zapustených kontajnerových stanovíšť, alebo nie. Áno, 

navrhovali mestu aj klasické, ale krajšie, lepšie, uzavreté kontajneroviská. Nevyhýbali 

sa tomu, že sa môže realizovať pilotný projekt. Je potrebné si uvedomiť, že ak sa chcú 

baviť o tom, aby sa občanom nezvyšovali poplatky za odpad a aby mesto neplatilo 

viacej peňazí za jednotkové ceny za odpad, ale zároveň je záujem, aby mesto malo 

moderné odpadové hospodárstvo, tak sa nebavia rádovo o tisícoch, desaťtisícoch eur, 

ale o ťažkých stotisícoch. A možnosť jedna je taká, že to bude znášať Kosit, ktorý 

problém nebude mať, ak sa poplatky zvýšia a moderné stanovištia zrealizujú po celom 

meste alebo to bude znášať mesto. Určite pilotný projekt ukáže cestu, ktorá bude na x 

rokov dopredu, pretože nie je možné to realizovať naraz. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, či mesto disponuje vyhodnotením 

spomínaných kontajnerovísk z mesta Moldava nad Bodvou, ako to hodnotia, čo hovoria 

ľudia, či sú spokojní. Stále premýšľa, že ako je to so zápachom, lebo keď je viac odpadu 

na jednom mieste, tak pravdepodobne aj zápachu je viac. Sú už nejaké parametre 

ohľadom čistoty, potkanov a zápachu?  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: Téma ohľadne zápachu je veľmi dobrá a počul, 

že Kosit má novú technológiu vyplachovania kontajnerov. Bol by rád, keby ich o tom p. 

generálny riaditeľ Kositu informoval, ako to beží a či aj mestské časti môžu nahlasovať 

alebo či je nejaký plán? 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Uviedol, že ich názor na výstavbu podzemných 

kontajnerovísk sa za už spomínaný rok vôbec nezmenil, pretože sú stále presvedčení 

o tom, že aplikovať celoplošne podzemné kontajnery v rámci systému zberu odpadu 

v meste Košice je absolútne neekonomické, nevýhodne jednak finančne a pomerne aj 
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značne nepraktické. Materiál, ktorý bude poslancom MZ predložený 19.6. na zasadnutí 

MZ sa veľmi nezmenil oproti prezentácie z minulého roka, iba pribudli vizualizácie. 

Sústreďujú všetky výhody a nevýhody spomínaného systému ukladania odpadu. Tak 

ako ostatní, aj on bezvýhradne súhlasí, že najlepšie je, ak sa systém otestuje a pozrie sa 

na skúsenosti nie z mesta Moldava nad Bodvou, ale na názory a skúsenosti občanov 

v Košiciach.  

 Prečo bola na realizáciu obidvoch pilotných projektov vybraná MČ Juh uviedol, že 

firma sídli v tejto MČ a tým aj z hľadiska logistiky a obsluhy nových kontajnerových 

stanovíšť a aj kvôli dlhoročnej spolupráce s vedením MČ Juh je pre nich zárukou 

relatívne hladkého procesu inštalácie. 

 Do mesta Moldava nad Bodvou sa môžu ísť spoločne so starostami pozrieť v letných 

júlových horúčavách a otestovať tak zápach.  

 Ku čisteniu kontajnerov v Košiciach uviedol, že po dohode s magistrátom v minulom 

roku spol. Kosit zakúpila vozidlo, ktoré v minulom roku stihlo po Košiciach urobiť 

jedno kolečko. Dohodnuté je, že dvakrát ročne by mali byť čistené tisícstolitrové 

nádoby určené pre komunálny odpad pre fyzické osoby. Tohto roku už začali s prvým 

kolečkom v máji, čo znamená, že ešte pred letom by mali byť všetky nádoby vyčistené, 

aby počas letných mesiacov bol zápach minimalizovaný. Po lete začne by začala ďalšia 

údržba pred zimou. Pokiaľ má informácie, Košice sú jediné mesto, ktoré takúto funkčnú 

technológiu má.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: Zaujíma ho, či spol. Kosit bude premýšľať nad 

technickým stavom kontajnerov – nad ich zatváracím mechanizmom za súčasného 

stavu, že ako zabezpečiť, aby tie vrchnáky boli aj na separovaný aj na komunálny odpad 

zatvorené. Spomenul aj, že bežný komunálny odpad je občanmi vsypovaný do 

kontajnerov na separovaný odpad.  

 Opýtal sa, ako čistenie kontajnerov prebieha v praxi, či kontajner sa čistí vo firme alebo 

na danom mieste? 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Vozidlo, ktoré zakúpili môžu definovať ako 

„pojazdná práčka“ – kontajner si vtiahne do vnútra, kde ho vyčistí tlakom vody 

a vyčistený kontajner sa vráti späť na stanovište. Auto si špinavú vodu a nečistoty berie 

so sebou. Za jednu 12-hodinovú zmenu vie vyčistiť cca 120 kontajnerov. Kontajner sa 

čistí hneď po vysypaní odpadu. 

 V súvislosti s opotrebením sa kontajnery pravidelne po meste vymieňajú. Zhruba pred 

polrokom začali takú väčšiu – dlhšiu sériu výmeny tisícstolitrových nádob a začali od 

Starého Mesta postupne do všetkých mestských častí.  

 Čo sa týka toho, že v triedenom zbere sa nachádza bežný komunálny odpad nie je tým, 

že vrchnák nie je zatvorený. Spôsobené je to ľuďmi, ktorí asi nerozumejú, že ak je 

kontajner žltej farby, že je to kontajner na triedený zber. A z toho hľadiska je podľa jeho 

názoru najlepším riešením uzamykateľné stanovište, pretože občania, ktorí žijú 

v komunite sa snažia tým zabrániť, aby niekto s obsahom ich kontajnerov manipuloval. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu.  

 Informoval starostov, že po rokovaní mestskej rady sa s generálnym riaditeľom Kositu 

dohodli, keďže z ich strany je snaha o komunikáciu s jednotlivými starostami postupne, 

že je dobré, aby prezentácia odznela na rokovaní RS, ale samozrejme je potrebné aj to 

bilaterálne rokovanie. Keďže je záujem rozšíriť pilotné projekty aj do ostatných MČ, 

tak spolupráca s MČ Juh prebiehala tak, že inžiniersku (technickú) činnosť zabezpečila 

MČ, tzn. vytypovala lokalitu, podala informáciu o inžinierskych sieťach, komunikovala 
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s občanmi, atď. a spol. Kosit zabezpečila samotnú technológiu - celú prípravu 

a realizáciu diela. Tak by to malo prebiehať. 

 Poďakoval sa zástupcom spol. Kosit za účasť na rokovaní RS. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Spomenul parkovisko a parkovanie pri magistráte. 

Jeho skúsenosť je taká, že tento rok už zaplatí asi štvrtú pokutu, pretože z dôvodu, že 

nemá kde zaparkovať a prichádza na magistrát kvôli rokovaniu napr. Rady starostov, 

musí parkovať aj proti predpisom. Parkovisko je pritom obsadzované občanmi, ktorí 

majú v nájmoch byty v okolí parkoviska a ľudia, ktorí tento magistrát navštevujú, 

nemajú kde zaparkovať. 

 Na Rade starostov vo februári, resp. v apríli hovorili aj o prekopávkach. K prekopávkam 

dáva stanovisko cestný správny orgán, ktorým je samotné mesto Košice. Z jeho 

pohľadu mu neide o to, že mestským častiam bola táto kompetencia odobratá, ale ide 

mu o to, že prekopávka nie je daná do pôvodného stavu, resp. nie je to urobená 

technicky správne a po mesiaci sa to prejaví, lebo to zosadne. Potom už ale nie vinný 

zamestnanec magistrátu, ale starosta. Preto doporučuje, aby zodpovedná osoba bola 

zavolaná na jednanie, ak to nevie mesto odkontrolovať, tak prinavrátiť vec mestským 

častiam, pretože on to skontrolovať vie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ku parkovaniu uviedol, že nie je problém v tejto veci hovoriť 

s riaditeľom magistrátu a aj s náčelníkom mestskej polície, ale otázne je, koľko zo 

starostov prichádza na rokovania Rady starostov autami. Môže tlmočiť, aby 20 

parkovacích miest bolo v deň rokovania Rady starostov vyhradených do 8.45 hod.  

 Ku prekopávkam uviedol, že môžu na najbližšie rokovanie RS pozvať za dopravu p. 

Cichanského, p. Hudáka, lebo aj on, ako starosta MČ Západ vníma problém, že 

prekopávky sa nedajú do pôvodného stavu, hlavne ak ide o prekopávky vykonávané 

vodárňami v zeleni. Tiež na komunikáciách, kde by mala byť daná dvojročná záruka.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: K prekopávkam a k nim súvisiacim a už spomínaným 

problémom uviedol, že tiež to podobne vníma, urguje priebežne aj vodárne. Tiež 

skonštatoval, že jeden človek na magistráte to nevie ustrážiť a v konečnom dôsledku 

starostovi občania tlmočia sťažnosti, keď prekopávka sadne, lebo nie je urobená tak, 

ako má. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Aj v jeho MČ na najdôležitejšom ťahu v križovatke 

na uliciach Ukrajinská – Minská, došlo ku vodovodnej havárii a pol roka ju vodári 

opravovali. Sám prišiel za riaditeľom závodu Košice p. Fedákom, ktorý mu potvrdil, že 

nestíhajú, lebo na starosti majú celý región, nielen Košice. Navrhol mu, že mestská časť  

urobí, opraví za nich a faktúru im prepošle. Jeho návrh na riešenie, resp. takú možnosť 

neodmietol, preto sa mestská časť do tejto opravy pustí a vodárne to preplatia. Vedia 

dať operatívne také riešenie.  

 Ku komunikáciám a k referátu dopravy uviedol, že MČ Krásna tam, kde je správcom 

komunikácií dáva podpisovať inominátnu zmluvu. Presne takú, ako mesto so 

žiadateľom, ktorý žiada o povolenie k prekopávke. V nej má žiadateľ jasné podmienky, 
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v akom stave musí odovzdať prekopávku. Osobne trvá a bude trvať na tom, aby mesto, 

ktoré vydáva rozhodnutie o zvláštnom užívaní komunikácie, ho vydalo na základe tejto 

dohody a táto dohoda, aby bola povinnou prílohou k žiadosti o prekopávku.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice - Sídl. KVP: V jeho MČ rozhodnutia vydáva miestny úrad. Je 

presvedčený o tom, že mesto v každom jednom rozhodnutí, ktoré vydá, všetko napíše. 

A to, že sa to nedodržiava, je len slabosť mesta. Je možnosť udeliť pokuty do výška cca 

6 600 eur za nedodržanie povinností uvedených vo vydanom rozhodnutí.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal starostov, aby si prijali uznesenia ku predchádzajúcim 

prerokovaným bodom rokovania. Predniesol návrh na uznesenie k bodu č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 29.05.2017 zaradené  

na zasadnutie MZ: „Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v 

Košiciach prerokovať a schváliť materiály zo 14. zasadnutia Mestskej rady v Košiciach 

zaradené na zasadnutie MZ nasledovne: pod bodmi 1 až 59.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 13, proti: 0, zdržali sa: 3 

 

p. Jakubov, predseda RS: Predniesol návrh na uznesenie k bodu č. 2 Informatívna správa  

o pilotnom projekte budovania uzamykateľných a podzemných kontajnerovísk  

v spolupráci so spoločnosťou KOSIT a.s.: „Rada starostov v Košiciach berie na 

vedomie Informatívnu správu o pilotnom projekte budovania uzamykateľných  

a podzemných kontajnerovísk v spolupráci so spoločnosťou KOSIT a.s.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 

  

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenia boli schválené.  

 Opýtal sa starostov, či v bode Rôzne sú ďalšie podnety. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Chcel pripomenúť, že tému týkajúcu sa 

prekopávok a vodární už na Rade starostov otvoril v novembri minulého roka. Je rád, že 

kolegovia zdieľajú tento názor, že majú a vnímajú tento problém, pretože od novembra 

s tým problémom nepohli.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Na Terase majú s tým problém, aj v komunikáciách aj v zeleni. 

Preto chce, aby rokovanie bolo na úrovni generálneho riaditeľa vodární, nejako sa 

dohodnúť a ak bude potrebné bude prizvaný aj na rokovanie miestneho zastupiteľstva 

MČ Západ, tiež zástupcov z referátu dopravy, resp. vedúceho oddelenia výstavby p. 

Hudáka.  

 Informoval tiež o stretnutí, ktorého sa zúčastnil s niektorými starostami malých 

mestských častí, na ktorom odzneli z ich strany návrhy ku financovaniu a ku 

kompetenciám mestských častí, ktoré bližšie teraz uvádzať nebude, ale hovoriť o nich 

budú na samostatnom rokovaní, ktoré si dnes dohodli, a to 26. júna 2017.  

 Nakoľko sa do bodu už nikto neprihlásil, bod ukončil. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Ján Jakubov ukončil 19. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach. Poďakoval sa starostom za aktivitu a účasť na rokovaní a uviedol, že najbližšie 

sa spoločne stretnú o 9.00 hod. 26. júna 2017. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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